
 
 

 
 

 
        
       Vážený pan 

 JUDr. Ljubomír Drápal 
 Předseda soudu 

       Krajský soud v Praze 
       nám. Kinských 5 
       150 75 Praha 5 
 

V Praze dne 14. 4. 2020 

  

Vážený pane předsedo, 

 

obracíme se na Vás v souvislosti s aktuální situací odročovaných a odročených věcí trestních, 
tak i civilních. 

 Z naší vlastní praxe, z informací členů Unie obhájců ČR a dalších kolegyň a kolegů 
advokátů, je nám známo, že od poloviny března došlo fakticky k odročení všech jednání soudů, 
a to zpravidla bez nařízení nových jednacích termínů. Lze očekávat, že v průběhu nejbližších 
dvou či tří týdnů bude docházet k opětovnému nařizování odročených věcí. Současně 
však budou nařizovány soudní roky i ve věcech nově napadlých a dojde objektivně ke značné 
kumulaci jednání.  

 Většina obhájců a advokátů se tak dostane v nejbližších měsících do situace 
neobvyklého počtu kolizí a extrémně vysokého počtu žádostí o odročení.  Apelujeme Vaším 
prostřednictvím na vážené soudkyně a soudce Vašeho soudu, aby pokud možno při stanovování 
termínů zohledňovali vzniklé kolize, a pokud to bude jen trochu možné, vyžádali si i neformální 
cestou informaci o již nařízených jednáních obhájců či právních zástupců. Jedině tak se lze 
vyhnout ultimativnímu nařizování a zamezit neřešitelným situacím z hlediska povinnosti 
obhájců a advokátů obecně. 

 V této situaci snad na dokreslení podotýkáme, že z široké odezvy těch kolegyň a kolegů, 
kteří se věnují ponejvíce procesnímu zastupování, se moderní technologie umožňující 
komunikaci na dálku, využívané pro klientské věci tohoto typu, ukázaly jako zcela 
nevhodné.  Klienti odmítají takto komunikovat, osobní návštěvu obhájce nechtějí realizovat 
jinak, a ve vazebních věcech je to i naprosto nemožné. Splnění všech povinnosti spojených s 
řádnou přípravou na odročená jednání tak bude pro advokáty v krátkém čase náročnější.  I z 
tohoto důvodu lze očekávat žádosti o odročení nařízeného jednání, bez ohledu na dikci zákona.  

  

  

 



 
 

 
 

 

 Vážený pane předsedo, oslovujeme touto cestou všechny předsedy soudů v České 
republice, vědomi si závažnosti situace, a žádáme Vás a Vaše kolegyně a kolegy o přiměřený 
přístup k věci a porozumění. Berte prosím na vědomí, že i z naší strany zde byl významný apel 
na naše členy a advokáty obecně, aby vycházeli soudům vstříc v těchto věcech naprosto a 
důsledně, hájíce jak čest stavu, tak obecně právní stát a profesní etiku. 

  

S pozdravem 

 

 

 

 

    JUDr. Tomáš Sokol      JUDr. Václav Vlk 

Prezident Unie obhájců ČR         Člen prezídia Unie obhájců ČR 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 


